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School phobia and their relationship with self-esteem of a schooling teenager: field
study regarding a sample of middle school pupils

Abstract

This study aims to explore the relationship between school phobia and self-esteem
of the schooling teenager, and the extent to which there are statistically significant
differences in school phobia due to gender and academic level (first, second and
third year average). The study sample is consisted of (135) pupils in the middle at
The Masheri Mohammed Intermediate School in Tiaret (Algeria). The study found
a negative correlation between school phobia and self-esteem. It also revealed the
existence of differences among genders in the phobia of teacher and phobia of exams
in favor of females, while there are no statistically significant differences in school

phobia due to the change in the school level.

Les phobies scolaires et sa relation avec ’estime de soi a ’adolescent- une étude sur
le terrain d’un échantillon d’éléves du collége-

Résumé

Cette étude a pour objectif principal la découverte de la nature de la relation entre
les phobies scolaires et [’estime de soi chez ’adolescent scolarisé, ansi les différences
statistiquement significatives dans les phobies scolaires selon le sexe et le niveau
scolaire (premiere, deuxiéme et troisieme année moyenne). L’étude porte sur un
échantillon de (135) éleves au milieu de |’école Mesheri Mohammed a Tiaret(Algérie).
Les resultats de cette étude ont permis de déceler une relation de corrélation négative
entre les phobies scolaires et [’estime de soi, il existe des différences entre les sexes
dans la phobie de [’enseignant et la phobie des examens au profit du sexe féminin, bien
qu’il n’y ait pas de différences statistiquement significatives dans les phobies scolaires

attribuables a variable du niveau scolaire.
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